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Abstract (en)
An apparatus for the treatment, for example the cleaning, of sensitive, especially heavily contoured, surfaces such as those of sculptures made of
wood, plaster, bronze and the like, has a mixing head (1) for mixing media fed to the mixing head (1) and for spraying a treatment jet (50) formed
therefrom. The mixing head (1) possesses a mixing chamber (30) into which, under pressure, a first jet with a liquid treatment medium is introduced
via a first feed pipe (10) through an inlet (12) and a second jet, the jet axis (22) of which is inclined at an angle ( gamma ) with respect to the jet axis
(11) of the first jet and extends eccentrically thereto, is introduced via a second feed pipe (20). In this apparatus, the inlet (12) for the first jet has
a slot-like inlet opening (14) which is oriented so that the first jet substantially covers the cross-sectional area of the second jet in the intersecting
region. The treatment of sensitive, heavily contoured surfaces is effected, according to the invention and in particular using this apparatus, by means
of a treatment jet (50), rotating about its generating jet axis (11), with at least one treatment medium which is liquid prior to its atomisation. The
treatment jet opens, despite its rotation, at an angle ( alpha ) of less than 30 DEG . <IMAGE>

Abstract (de)
Eine Vorrichtung für die Behandelung, beispielsweise die Reinigung von empfindlichen, insbesondere stark konturierten Oberflächen wie die von
Skulpturen aus Holz, Gips, Bronze und dergleichen, weist einen Mischkopf (1) zum Vermischen von dem Mischkopf (1) zugeführten Medien und zum
Versprühen eines daraus gebildeten Behandlungsstrahls (50) auf. Der Mischkopf (1) besitzt eine Mischkammer (30), in die unter Druck über eine
erste Zuführung (10) durch einen Einlaß (12) ein erster Strahl mit einem flüssigen Behandlungsmittel eingeleitet und über eine zweite Zuführung
(20) ein zweiter Strahl, dessen Strahlachse (22) unter einem Winkel (γ) gegenüber der Strahlachse (11) des ersten Strahls geneigt ist und
exzentrisch dazu verläuft, eingeleitet werden. Bei dieser Vorrichtung weist der Einlaß (12) für den ersten Strahl eine schlitzförmige Einlaßöffnung
(14) auf, die so orientiert ist, daß der erste Strahl die Querschnittsfläche des zweiten Strahls im Schnittbereich im wesentlichen überdeckt. Die
Behandlung von empfindlichen, stark konturierten Oberflächen erfolgt erfindungsgemäß und insbesondere unter Einsatz dieser Vorrichtung
mittels eines um seine erzeugende Strahlachse (11) rotierenden Behandlungsstrahls (50) mit zumindest einem vor seiner Zerstäubung flüssigen
Behandlungsmittel. Der Behandlungsstrahl öffnet sich trotz seiner Rotation unter einem Winkel (α) von weniger als 30°. <IMAGE>
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